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SU møte #3-2023
Protokoll

Dato:
Tid:

16.04.2023
20:00

Emne: SU møte #3-2023

Plassering: Teams

Tilstede: Harald Kvande (Leder), Tommy Botten Jensen, Anna Fasting,
Kristian Moxnes, Anders Meland (MSJ), Knut Lien (adm)

Agenda

SAK Beskrivelse Type

1 Godkjenne referat SU møte #2-2023. Beslutning

2 Oppsummering og evaluering fagseminar Diskusjon

3 Status C-kurs og MK-kurs. Info

4 Søknad fra Tønsberg vedr utdanningsvideo AFF. Beslutning

5 Søknad fra Tønsberg vedr kryssing av stripe under 1000 fot Beslutning

6 Materiell, staging loop Beslutning

7 Ompakk av reserve i utlandet Beslutning

8 Fordeling av HI-planer Beslutning

9 Status arbeidsgruppe for fallskjermflyving Info

10 Reaksjoner etter varsel om ulovlige rusmidler Diskusjon/Beslutning

11 Søknad fra Troms Fallskjermklubb vedr. flyteplagg Beslutning

12 Søknad fra Grenland vedr I3 skjermflygingskurs Beslutning

13 Evt

13.1 Gjenutstedelse A-D lisens Info
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Protokoll

Sak Beskrivelse Type

1 Godkjenne referat SU møte #2-2023.

Kommentarer, forslag, utdypninger:
.

Vedtak:
Referatet er tidligere godkjent.

Beslutning

2 Oppsummering og evaluering fagseminar
Tilbakemeldingsskjema fra fagseminar ble gjennomgått og endringer for neste fagseminar ble
diskutert. Det vil da bli en presentasjon av en eller flere av årets I1 oppgaver slik at tid tilgjengelig
for andre temaer blir noe mindre

Diskusjon

3 Status C-kurs og MK-kurs.

Kommentarer, forslag, utdypninger:
Tommy og Anders ga en kort oppsummering etter gjennomføring av del 1 på hhv C-kurs og MK-kurs

Info

4 Søknad fra Tønsberg vedr utdanningsvideo AFF

Søknad:
Det er kommet en søknad fra Audun Wiik/ Tønsberg om å få støtte til å utarbeide videoer av alle
nivåer i AFF til bruk i utdanning og markedsføring. Søknaden er den samme som ble innsendt og
godkjent av SU i 2014 men som aldri ble realisert.

Det stilles spørsmål om søknaden kommer fra nåværende HI Tønsberg, medlem Audun Wiik eller HI
i 2014?

Vedtak:
AF tar kontakt med Tønsberg, samt hører med de andre AFF-klubbene om de ser samme behov.
Basert på dette, kommer Anna med et forslag vi kan godkjenne per e-post.

Beslutning

5 Søknad fra Tønsberg vedr kryssing av stripe under 1000 fot

Søknad:

Som beskrevet i kapittel 2.9 i HIs plan for TøFSK for 2023 ønsker vi å videreføre fjorårets
unntak fra håndboka i forhold til kryssing av flystripa under skjerm.

Kommentarer, forslag, utdypninger:

Beslutning
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Vedtak:

Godkjennes for 2023

SU er klar over at dette bryter med det som er nedfelt i SU plan (se under) men anser at
med de rammebetingelser som gjelder på Jarlsberg ift plassering av landingsområder og
flystripe er dette det beste alternativet sikkerhetsmessig.

«SU vil ikke gi særskilt tillatelse med mindre SU finner at bestemmelsene det søkes unntak fra skal
endres eller revideres i overskuelig fremtid. Dersom SU gir en særskilt tillatelse gjelder denne
uansett kun inneværende kalenderår»

6 Materiell, staging loop

Kommentarer, forslag, utdypninger:

Bakgrunn:

Produsentene omtaler bruken av staging loop som frivillig, også på elev- og tandemseletøy. (Link)

Og praksis hos UPT er å pakke uten staging loop.

Stagingloopen ble innført etter en fatal tandem-hendelse, og det har ikke vært noen rapporter på

problemer med den i de 13 årene den har vært i bruk (annet enn SO2013-1). Likevel er den av en

slik natur at dersom den pakkes feil, eller reservepiloten vikler seg inn i hopper eller hovedskjerm,

vil reserven ikke ha mulighet til å åpne.

Vedtak: Bruken av Staging loop er fortsatt tillatt dersom HI og TIer ønsker at MKer skal pakke

klubbutstyret med den. Men det er altså F/NLFs anbefaling å pakke uten staging loop på alt utstyr

fremover.

---------- Gammel Tekst MHB----------------

5.8.1.1 Staging loop

Sammen med Skyhook benytter flere produsenter staging loop. Staging loop har til hensikt å holde

fribag på plass i konteiner frem til pilotbåndet er stramt. Dette er først og fremst designet slik for

store reserveskjermer med høy egenvekt som for eksempel på elevutstyr og tandemutstyr.

Det er noe ulik praksis blant produsentene og hva som er påkrevd iht manualen. Det presiseres

derfor følgende:

● På sportsrigger er staging loop frivillig.

● På tandem- og elevrigger så skal staging loop benyttes.

----------Ny Tekst MHB------------

5.8.1.1 Staging loop

Beslutning

https://uptvector.com/wp-content/uploads/2019/04/INFO-004-Staging-Loop-and-Split-RSL.pdf
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Sammen med Skyhook tilbyr flere produsenter staging loop. Staging loop har til hensikt å holde

fribag på plass i konteiner frem til pilotbåndet er stramt. Dette er først og fremst designet slik for

store reserveskjermer med høy egenvekt som for eksempel på elevutstyr og tandemutstyr.

Hos produsentene og i manualer omtales bruken av staging loop som frivillig. Det presiseres derfor

følgende:

● På alle typer rigger er staging loop frivillig, også på elev- og tandemutstyr.

Praksis hos UPT er å pakke uten staging loop, og det er F/NLFs anbefaling å pakke uten.

Konsekvensen av en staging loop som ikke åpner vil være fatal, og funksjonen blir til en viss grad

tatt opp gjennom belastning av smykkelåsen i et gult split collins lanyard system uten at venstre

riser blir kuttet dersom freebag detter ut og belaster skyhook baklengs.

—----------------- Slutt Ny tekst MHB-----------

F/NLF anbefaler at alle typer rigger pakkes uten bruk av Staging loop

7 Unntak ved ompakk av reserveskjerm i utlandet

Kommentarer, forslag, utdypninger:
Bakgrunn: Med utgangspunkt i regelendringen til FAA om ompakk før hopping i USA er ordlyden

endret til å ikke bare gjelde etter reservetrekk i utlandet, men ompakk av reserveskjerm generelt.

Det er også endret fra lokasjon til kompetanse, slik at for eksempel et ompakk i Australia også vil

være innenfor regelverket. Det understrekes at det hviler et visst ansvar på eier av rigg for å forsikre

seg om at den utenlandske riggeren er sertifisert for å gjøre ompakket.

Vedtak:

Pkt 207.1.3 i HB endres fra/til :

---------- Gammel Tekst 207.1.3----------------

Ved bruk av reserveskjerm og ompakk av reserveskjerm utført av europeisk eller FAA rigger i

utlandet, så er utstyret luftdyktig i Norge innenfor luftdyktighetsperiode angitt for siste utførte

hovedkontroll av norsk MK.

Det er krav til plombering av reservekonteiner og utfylling av loggkortet.

---------- Ny Tekst 207.1.3----------------

Innenfor en hovedkontrollsyklus kan ompakk av reserveskjerm utføres av en sertifisert utenlandsk
rigger, i Norge eller i utlandet. Utstyret er da luftdyktig i Norge innenfor luftdyktighetsperiode angitt
for siste utførte hovedkontroll av norsk MK.

Det er krav til plombering av reservekonteiner og utfylling av loggkortet.
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8 Fordeling av HI planer

Kommentarer, forslag, utdypninger:

Man startet for et par år siden med at HI planene fordeles til gjennomlesning blant medlemmene
av SU. HI planer i klubber hvor det har vært HI bytte eller nye HI’er vil bli studert grundigere enn
andre.

Vedtak:

En del av HI planene ble fordelt under møtet, resten vil bli fordelt av fagsjef og SU-leder

Beslutning

9 Status arbeidsgruppe for fallskjermflyving

Kommentarer, forslag, utdypninger:

Arbeidsgruppa for fallskjermflyging ønsker en oversikt over hvor mange timer og løft det enkelte
fallskjermfly går i Norge

Vedtak:
.

Klubbene skal fra 2023 rapportere antall flytimer og antall takeoff for fallskjermdropp. HI er

ansvarlig og rapportering gjøres enten kvartalsvis eller minimum samlet for året sammen med

aktivitetsrapportering kvartal 4.

Dette legges inn i HB pkt 503.5 sammen med kravene til rapportering av aktivitet.

Beslutning

10 Varsling om bruk av ulovlige rusmidler

Kommentarer, forslag, utdypninger:

SU ble i vinter informert om at med bakgrunn i varsler om bruk av ulovlige rusmidler hadde en
klubb valgt å ikke tilby omvarslede oppgaver som instruktører i sin klubb i 2023. SU har i etterkant
forsøkt å få mer informasjon omkring dette bl.a ved forklaring fra varslerne da det synes naturlig at
dette ville kunne berøre rettighetene som instruktører i hele Norge og ikke bare i den aktuelle
klubben. Man har etter gjentatte oppfordringer/purringer ikke lykkes med å få
førstehåndsinformasjon fra varslerne og sitter derfor igjen med veldig lite konkret informasjon
omkring hva som har skjedd her.

Vedtak:

Basert på den informasjon SU sitter inne med ved behandling av saken avsluttes denne uten
reaksjoner fra F/NLF sin side

Beslutning

11 Søknad fra Troms Fallskjermklubb vedr. flyteplagg

Søknad:

Beslutning
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Det søkes om unntak fra bestemmelsene i HB pkt 103.7.3.1 og 103.7.3.2

Kommentarer, forslag, utdypninger:

Vi avviste lignende søknad fra Føniks i 2022, følgende tekst er hentet fra SU-referat 2204:
"Føniks FSK har søkt om unntak for bruk av flytevest på alle fra første frittfall med bakgrunn i at
flytevesten kan bli til hinder for reservehåndtak i en gitt situasjon. SU ser utfordringene med
dette, samtidig så ønsker man å finne en løsning som kan gavne hele fallskjermnorge og som
gjør at man slipper å operere med unntak fra regelverket. Dette kan gjøres ved at man finner
andre flytelementer som er mer egnet. Man vil også se på regelverket rundt avstand til vann."

Vedtak:
SU ønsker at HI kommer opp med en plan om mitigerende tiltak og en //risikoanalyse for gjeldende
type hopping før en evt. dispensasjon gis.

12 Søknad fra Grenland om deltagelse på skjermflygingskurs som I3

Siste: Det har tilkommet ny informasjon etter at protokollen ble skrevet slik at denne saken vil bli
behandlet på nytt.

Kommentarer, forslag, utdypninger:

Generelt så er vår instruktørstige lagt opp som følger: I3 er oppfølging, I2 er kursing og I1 er
eksaminering.

Vedtak:
Man kan delta på skjermflygingsinstruktørkurs med I3 men ikke være ansvarlig for
skjermflygingskurset før man har tatt ut I2

Beslutning

13 Evt

13.1 Neste møte

Neste SU møte 3.mai 2023

Møtet avsluttet kl 2223

Knut Lien

Fagsjef/referent


